

Einführung

Um die Position von Gesundheit in der Post-2015 Agenda zu stärken, richtet der Verband Entwicklungspolitik Deutscher Nichtregierungsorganisationen (VENRO) mit besonderer Unterstützung von Action for Global Health (AfGH), Aktionsbündnis gegen AIDS, Brot für die Welt – Evangelischer Entwicklungsdienst, medico international, MISEREOR, Oxfam, Plan International Deutschland, Stiftung Weltbevölkerung, terre des hommes und World Vision am 4. Juni 2014 eine internationale Konferenz mit dem Titel „Accessible & Affordable & Achievable – Health in the Post-2015 Agenda“ in Berlin aus. Die ganztägige Konferenz bringt Expertinnen und Experten zu Gesundheit und Post-2015 aus der Zivilgesellschaft, Politik, Wissenschaft und internationalen und staatlichen Organisationen zusammen.

Wir freuen uns, Sie auf der Konferenz begrüßen zu dürfen.

Introduction

In order to safeguard and strengthen the position of health in the post-2015 agenda, VENRO with special support of Action for Global Health (AfGH), Action against AIDS Germany, Bread for the World – Protestant Development Service, Stiftung Weltbevölkerung, medico international, MISEREOR, Oxfam, Plan International Germany, terre des hommes and World Vision, has organised an international Conference titled “Accessible & Affordable & Achievable – Health in the Post-2015 Agenda” in Berlin on June 4th 2014. This one-day conference will bring together experts on health and post-2015 from civil society organisations, politics, academia, international organisations, and state organisations.

We are looking forward to welcoming you at our conference.

Ziele der Konferenz sind:

- aktuelle Post-2015 Prozesse abzubilden und eine Plattform für deutsche und internationale Expertinnen und Experten sowie Entscheidungsträger und Entscheidungsträgerinnen zu bieten, um über nachhaltige Gesundheitsziele im Rahmen der Post-2015 Agenda und deren Finanzierung zu debattieren;
- die Stellung von Gesundheit in der Post-2015 Agenda, in der Entwicklungspolitik der Bundesregierung, der Europäischen Union und der VN-Arbeitsgruppe zu den Nachhaltigkeitszielen (OWG) zu stärken. Dafür werden die Ergebnisse der Konferenz den Vertretern der OWG, den Abgeordneten des Deutschen Bundestages und den Entscheidungsträgern in den federführenden Ministerien kommuniziert.

The goals of the conference are:

- to navigate current post-2015 processes and provide a platform for German and international experts and decision-makers to debate sustainable health goals within the post-2015 agenda and their financing;
- to ensure that health is prominently placed in the post-2015 agenda, on the development policy agenda of the German Government, the European Union and the UN Open Working Group on SDGs (OWG). The results of the conference will be communicated to representatives of the OWG, German parliamentarians, and decision-makers in relevant ministries.

Vertretung der Europäischen Kommission | Representation of the European Commission

Unter den Linden 78
10117 Berlin

Haltestelle | *Station*
Brandenburger Tor U-/S-Bahn:
U55, S1, S2, S25, Bus: 100, TXL

Ansprechpartnerin | *Contact*
Julia Stolz, VENRO, Email: j.stolz@venro.org



Einladung | *Invitation* *Accessible & Affordable & Achievable* *Health in the Post-2015 Agenda*



#HealthPost2015

Wednesday, June 4th 2014, 9.30 am to 5.00 pm
at the Representation of the European Commission,
Unter den Linden 78, 10117 Berlin

Programm | Programme

- 09:00-09:50 Registrierung & Kaffee | *Registration & Coffee*
- 09:50-10:00 Begrüßung | *Welcome*
Tanja Funkenberg, Referentin Kinderrechte | *Child Rights Officer*, terre des hommes / Action for Global Health
- 10:00-10:20 Keynote-Rede | *Keynote Speech*
Dr. Ruth Bell, Senior Research Fellow, Department of Epidemiology and Public Health, UCL Institute of Health Equity (UK)
Gesundheitliche Chancengleichheit in der Internationalen Politik | *Health Equity in International Politics*
- 10:20-10:40 Keynote-Rede | *Keynote Speech*
Renate Bähr, Geschäftsführerin Stiftung Weltbevölkerung, Vorstandsmitglied VENRO, Mitglied der High-Level Task force für ICPD | *Executive Director, Stiftung Weltbevölkerung (DSW), Board Member of VENRO, Member of the High-Level Task Force for ICPD (Germany)*
Die Bedeutung von Gesundheit für die Post-2015 Agenda – Ein Plädoyer aus zivilgesellschaftlicher Perspektive | *The Importance of Health for the Post-2015 Agenda – An Address from a Civil Society Perspective*
- 10:40-11:00 Keynote-Rede | *Keynote Speech*
Dr. Gerd Müller, Bundesminister für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung | *German Federal Minister for Economic Cooperation and Development*
Gesundheit in der Post-2015 Agenda der deutschen Bundesregierung | *Health in the Post-2015 Agenda of the German Government*
- 11:00-11:50 Frage & Antwort | *Q&A with Plenary*
Tanja Funkenberg, terre des hommes / Action for Global Health, Facilitator

- 11:50-12:00 Einführung in die Nachmittags-Foren | *Setting the Stage for Afternoon Fora*
Tanja Funkenberg, terre des hommes / Action for Global Health
- 12:00-13:00 Mittagessen | *Lunch*
- 13:00-14:30 Parallel Forum I
Finanzierung von Universal Health Coverage | *Financing Universal Health Coverage*
Dr. Gorik Ooms, Department of Public Health, Institute of Tropical Medicine Antwerpen (Belgium)
Dennis Odwe, Geschäftsführer | *Executive Director, Action Group on Health, Human Rights and HIV/AIDS, AGHA (Uganda)*
Niema Movassat, MdB, Die Linke | *MP German Left Party, Discussant*
Tobias Luppe, Referent Gesundheitssysteme | *Policy Advisor Global Health, Oxfam, Facilitator*
- 13:00-14:30 Parallel Forum II
Chancengleichheit in der Gesundheit sichern | *Ensuring Equity in Health*
Nicoleta Panta, Count Every Child Manager, Plan International
Itai Rusike, Executive Director, Community Working Group on Health (Zimbabwe)
Dr. Angela Donkin, Senior Advisor, Department of Epidemiology and Public Health, UCL Institute of Health Equity (UK)
Tanja Funkenberg, terre des hommes / Action for Global Health, Facilitator
- 13:00-14:30 Parallel Forum III
Gesundheit aus der Gender Perspektive | *Health from a Gender Perspective*
Heather Barclay, Advocacy Officer UN/UPR, International Planned Parenthood Federation (IPPF) (UK)
Anne-Birgitte Albrechtsen, Deputy Executive Director for Management UNFPA (USA)
Kordula Schulz-Asche, MdB Bündnis 90/Die Grünen | *MP German Green Party, Discussant*
Katrin Erlingsen, Entwicklungspolitische Referentin | *Policy Advisor, Stiftung Weltbevölkerung, Facilitator*

- 14:30-15:00 Kaffeepause | *Coffee Break*
- 15:00-15:15 Ergebnisse der Foren im Plenarsaal | *Takeaways from Fora with Plenary*
Tobias Luppe, Oxfam, Facilitator
- 15:15-16:30 Podiumsdiskussion | *Moderated Panel Discussion*
How can we ensure that Health in the Post-2015 Agenda is Accessible & Affordable & Achievable?
Edward Miano Munene, Geschäftsführer | *Executive Director Health Rights Advocacy Forum (HERAF) (Kenia)*
Prof. Dr. Albrecht Jahn, Universitätsklinikum Heidelberg, Institut für Public Health | *Institute for Public Health*
Stefan Rebmann, MdB SPD | *MP Social Democratic Party of Germany*
Stephan Contius, Referatsleiter, Bundesministerium für Umwelt, Naturschutz, Bau und Reaktorsicherheit | *Head of Division, German Federal Ministry for the Environment, Nature Conservation, Building and Nuclear Safety*
Thomas Gebauer, Geschäftsführer | *Executive Director, medico international, Facilitator*
- 16:30-17:00 Empfehlungen und nächste Schritte | *Key Recommendations and Next Steps*
Tobias Luppe, Oxfam, Facilitator
- 17:00 Get-together with "Wine and Fingerfood"

Eine Simultanübersetzung Englisch/Deutsch wird angeboten. Die Foren II & III finden nur in englischer Sprache statt.

Simultaneous translation English/German will be provided. The parallel fora II & III will be in English only.

#HealthPost2015

Die Konferenz wird mitgetragen und organisiert von:
The conference is supported and co-organised by:

